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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért maradt néma a Kormány a püspökladányi 
gázrobbanás ügyében?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint ismert, november 18-án hétfőn hajnalban gázrobbanás történt Püspökladányban. Hajnal három
óra körül egy, a föld alatt húzódó cső sérült meg, a kiáramló gáz meggyulladt és nagy lánggal égett.

Hatalmas  erőkkel  vonultak  ki  a  püspökladányi,  a  debreceni,  a  hajdúszoboszlói,  a  karcagi  és  a
berettyóújfalui tűzoltók a Püspökladány külterületén, a 42-es főút közelében lévő területre. Félhatra
a lángoló gázvezetéket sikerült elzárni és eloltani. A tűz azonban tovább terjedt az avarra, nádasra,
és  több  szénabála  is  lángra  kapott,  amit  órákkal  később  sikerült  teljesen  eloltani.  Eközben
megtörtént a vezeték nyomásmentesítése, ezzel a gázkiáramlás megszűnt és a közvetlen veszély
elhárult. Emellett órákra teljes szélességében lezárták a 42-es főút Báránd és Püspökladány közötti
szakaszát.

A  Földgázszállító  közleményében  akkor  azt  írta,  hogy  a  Hajdúszoboszló-Endrőd  közötti,  80
centiméter átmérőjű nagynyomású gázvezeték eddig ismeretlen okból felhasadt és a kiáramló gáz
begyulladt. Az FGSZ Zrt. információi szerint személyi sérülés nem történt, az anyagi kár jelentős.

A robbanás annyira erős volt,  hogy a zaj és a fény felkeltette a környékbeli lakókat, akik közül
többen kirohantak a házaikból. A környező utcákban a redőnyök is leolvadtak, a közeli körbálák
pedig meggyulladtak. De még ott, ahol én lakom, 15 km-re is rémületet keltett a lakosokban, akkora
volt a robbanás hangja.

Mindenekelőtt szeretném megköszönni a tűzoltók hatékony beavatkozását. Le a kalappal munkájuk
előtt, és hogy ilyen gyorsan reagáltak az eseményekre.



Ugyanakkor a Kormánynak, illetve a Kormány egyetlen érintett tagjának mind a mai napig nem
sikerült kiállni a nyilvánosság elé, és megnyugtatni a közvéleményt. Se arról, hogy megfelelően
kivizsgálják a történteket, se arról, hogy biztosítsák a lakosságot, hogy a későbbiekben mindent
megtesznek az ilyen és ehhez hasonló esetek elkerülése érdekében.

Azóta  kiderült,  hogy  egy  repedés  keletkezett  a  vezetéken,  ami  összességében  több  százmillió
forintos kárt okozhatott. A néhány évtizede létesült cső repedéséhez, a folyamatos karbantartás és
ellenőrzés dacára, rendszeren belüli okok vezethettek. A szakértők értetlenül állnak az események
előtt: ilyen, a gázcsövekben keletkező, belső hibát valószínűsítő balesetre nem is emlékeznek.

Mindezek miatt kérdezem:

- Miért maradt néma a Kormány a püspökladányi gázrobbanás ügyében? 

- Elrendeltek-e bármilyen vizsgálatot azon kívül, hogy a cég maga vizsgálja az esetet? 

-  Hogyan bízzanak így a környéken lakók, illetve más hasonló helyen élők abban, hogy a
jövőben nem történik ilyen baleset? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. november 21.

Bangóné Borbély Ildikó
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